

研究生课程分学位课程和非学位课程两类,每门课程都要进行考核。学 位课程采用考试方式,非学位课程可采用考试或考查方式。考试成绩以百分 制或五级分制(优、良、中、及格、不及格)记分;考查成绩以两级分制(合 格、不合格)记分。百分制与五级分制的换算标准是:90分以上为优,80— 89分为良,70—79分为中,60—69分为及格,59分以下为不及格。

平均绩点 (GPA) 计算按以下方法执行:

(一)初考成绩与绩点对应如下:

百分制分数	绩点
792	
90-100	4
85-89	3.5
80-84	3
75-79	2.5
70-74	2
65-69	1.5
60-64	1
60以下	0

(二)补考成绩与绩点对应如下:

百分制分 数	绩点
60-100	1
60以下	0

(三) 绩点计算范围:

培养方案中的学位公共课、学位基础课、学位专业课。

(四) 绩点计算公式如下:

平均绩点数只记载到小数点后一位,小数点后第二位采取四舍五入。

Explanation on Graduate Course Grades and Grade Points

Graduate courses are divided into two categories: degree and non-degree courses, each of which is assessed. Degree courses are examined, while non-degree courses may be examined or tested. Examination results are marked by a percentage system or a five-level grading system (excellent, good, moderate, pass, fail); examination results are marked by a two-level grading system (pass, fail). The conversion criteria for the percentage system and the five-point scale are: 90 points or above is excellent, 80-89 points is good, 70-79 points is moderate, 60-69 points is passing, and 59 points or less is failing.

Grade Point Average (GPA) calculation is performed as follows:

(I) The initial examination scores correspond to the Grade Point as follows:

-
GPA
4
3.5
3
2.5
2
1.5
1
0

(II) The retake examination scores correspond to the Grade Point as follows:

Percentage Score	GPA
60-100	1
Below 60	0

(III) Scope of GPA calculation:

Degree public courses, degree basic courses and degree professional courses in the training programme.

(IV) The formula for calculating GPA is as follows:

 $GPA = \frac{\sum (\text{Degree course credits} \times \text{ corresponding course Grade Point})}{\sum Degree \ course \ credits}$

The GPA is recorded to one decimal place only, and the second decimal place is rounded up.